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IZBORNA SKUPŠTINA DIT-AGG ZADAR I OBILJEŽAVANJE OBLJETNICA UTEMELJENJA I 
SAMOSTALNOG DJELOVANJA 
Zadarski su graditelji, zajedno s dru-
gim stručnjacima, nakon Drugoga 
svjetskog rata dobili izuzetnu zada-
ću: obnoviti i izgraditi porušeni i 77 
puta bombardirani Zadar. I u tome 
su zaista i uspjeli. U prošlosti je bilo 
i previše onih koji su taj grad htjeli 
razoriti, bilo ih je i u sasvim bliskoj 
prošlosti, iako ih Zadar ni s čim nje 
izazivao niti ih je na bilo koji način 
povrijedio. 

Nakon Drugoga svjetskog rata u po-
rušeni su grad došli mnogi koji su u 
njemu vidjeli ostvarenje svojih želja, 
ali bili su brojni i oni koji su ga doš-
li obnoviti i izgraditi. Iako malobroj-
ni, u toj su obnovi, dakako, prednja-
čili graditelji – inženjeri i tehničari. 
Uz građevinare bili su uključeni i 
drugi stručnjaci: arhitekti, geodeti, 
strojari, električari i sl. Među prvima 
su bili Zvonimir Požgaj, dipl. ing. 
arh., Berislav Petrović, viši građ. 
teh., Eduard Cvečić, ing. građ., Ante 
Jakaša, viši građ. teh., Stjepan Minak, 
dipl. ing. el., Ante Dobrić, dipl. ing. 
šum., i Duško Jeričević, geod. teh., 
koji  su 1947. utemeljili Opće (zajed-
ničko) društvo inženjera i tehničara 
Zadar. Prvi predsjednik Općeg Društ-
va bio je ing. Ante Dobrić. 

Građevinska sekcija, koja je razum-
ljivo bila i najjača, ojačana novim 
graditeljima, 1952. se osamostalila u 
Društvo građevinskih inženjera i teh-
ničara Zadar. Njezin je prvi predsjed-
nik dugi niz godina bio Boris Petra-
vić, dipl. ing. grad.  

Specifičnost zadataka i struke okupila 
je arhitekte, građevinare i geodete u 
to samostalno Društvo koje 1973. 
dobiva novi naziv - DIT-AGG Zadar 
odnosno Društvo inženjera i tehničara 
- arhitekata, građevinara i geodeta 
Zadar. To ime Društvo nosi i danas, 
a tako zaista i djeluje, iako i arhitekti i 

geodeti imaju i svoja posebna društ-
va. Zajednički problemi u izgradnji i 
podizanju svog grada istodobno ih 
ujedinjuju i u DIT-AGG Zadar. 

Izborna skupština DIT-AGG Zadar, 
održana 12. prosinca 2002. u zadar-
skoj marini, u restoranu Maestral, 
okupila je velik broj aktivnih i umi-
rovljenih članova da bi nakon 5 go-
dina izabrala nove organe Društva. 
No skupština je održana i da bi svi 
okupljeni evocirali uspomene na 
proteklo razdoblje od 55 i više godi-
na djelovanja, te da bi se podsjetili i 
na više od tisuću prvih obnovitelja 
grada. Od njih je približno četvrtina 
i sada aktivna, ali ih više od stotinjak 
danas nema među živima. Svima su 
njima nazočni na ovoj svečanoj Skup-
štini odali priznanje i zahvalnost. U 
rad Skupštine bili su uključeni i Edu-
ard Cvečić, ing. građ., jedan od ute-
meljitelja Društva iz 1947., te Boris 
Petravić, dipl. ing. građ, prvi preds-
jednik samostalnog Društva iz 1952. 
koje su nazočni pozdravili gromog-
lasnim pljeskom. 

Skupštinu je vodio dosadašnji preds-
jednik Grgo Peronja, dipl. ing. građ. 
Nakon usvajanja dnevnog reda i iz-
vješća o protekloj petogodišnjoj 
aktivnosti saslušana su izvješća Up-
ravnog odbora, Nadzornog odbora i 
Suda časti. Sva su izvješća jednoglas-
no usvojena. Potom se prišlo izboru 
novih tijela Društva. I tu su svi pred-
loženi kandidati jednoglasno izabra-
ni. Novi Upravni odbor sačinjava 11 
članova: OIivijo Meštrović, dipl. 
ing. geod., Grgo Peronja, dipl. ing. 
građ., Bogdan Marov, dipl. ing. arh., 
Zdravko Livaković, dipl. ing. građ., 
Vesna Bulić, geod. teh., Bojan Ra-
mov, dipl. ing. građ., Ante Grašo, 
dipl. ing. građ., Ivan Kujudžić dipl. 
ing. arh., Dragan Patrk, dipl. ing. 
arh. , Ante Vusio, dipl. ing. građ. i 

Davor Dobrović,  dipl. ing. građ. 
Novi Nadzorni odbor ima 3 člana: 
Branislava Brkića, dipl. ing. građ., 
Nenada Šužberića, dipl. ing. građ. i 
Emila Blajića, geod. teh. U novi su 
Sud časti izabrani: Niko Bašić, dipl. 
ing. arh., Josip Babeli, dipl. ing. građ. 
i Ivan Patric, geod. teh. 

Na završetku radnog dijela Izborne 
skupštine nazočne je pozdravio Bo-
rem Galar, dipl. ing. građ., nadzorni 
inženjer na gradilištu dionice od tu-
nela Sv. Rok do Maslenice na auto-
cesti Zagreb -Split. Ujedno je obraz-
ložio stanje radova te najavio skori 
završetak tog dijela autoceste. U 
kraću se diskusiju uključio i Ivo 
Bavčević, dipl. ing. arh., koji je na 
crtežima prikazao razne faze trase 
kao logičan slijed stručnih analiza, 
ali i istovjetnih s izabranom trasom 
za koju se je zadarski DIT-AGG 
uvijek zalagao, a što je posebno 
potvrđeno na vrlo posjećenoj tribini 
u Gradskoj vijećnici uoči početka 
izgradnje. 

Aktivnost Društva bila je inače vrlo 
živa od prošle Skupštine održane 
1997. Članovi Društva obišli su 
mnoga velika gradilišta: autocestu 
kroz Liku od Bosiljeva do Ogulina, 
proboj tunela Sv. Rok, novi Masle-
nički most, obnovu Paškog mosta, 
četverotračne prometnice kroz Zadar, 
trgovinski centar Relju, sanaciju 
Liburnske obale i dr. Organiziran je 
također niz stručnih predavanja te 
prikaza studija i projekata, svečanih 
uručenja priznanja kolegama, ali i 
izraza sućuti obiteljima preminulih 
članova. Upravni odbor održao je 
niz sjednica na kojima su prevlada-
vale aktualne teme iz graditeljstva. 
Posebna je čast što je DIT-AGG bio 
domaćin 32. izborne skupštine HSGI-
a u listopadu 2001. Sva su ta doga-
đanja zabilježena i u medijima. 
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Sadašnja izborna skupština DIT-
AGG Zadar održana je nakon 5 go-
dina, iako Statut predviđa da se tre-
ba održati svake 4 godine. To je uči-
njeno iz objektivnih razloga, ali i da 
bi se u 2002. svečano obilježila 55. 
obljetnica utemeljenja odnosno 50. 
obljetnica osamostaljenja Društva.  

Izborna skupština DIT-AGG Zadar 
zaključena je skromnim domjenkom, 
uz dobre želje za dalji i uspješan rad 
novoizabranim, uglavnom mlađim 
kolegama i kolegicama. Posebnu 
zahvalnost zaslužuju sponzori, oso-
bito Marina Zadar i  restoran Maes-
tral u njezinu sastavu, koji su potpo-
mogli održavanje Skupštine. 

Konstituirajuća sjednica novoga Up-
ravnog odbora održana je 23. prosinca 
2002. Na njoj je za predsjednika u 
četverogodišnjem razdoblju izabran 
Olivio Meštrović, dipl. ing. geod., a 
za potpredsjednike Grgo Peronja, 
dipl. ing. građ. i Bogdan Marov, dipl. 
ing. arh. Za tajnika je ponovno izab-
ran Ante Grašo, dipl. ing. građ. 

Radi mlađih članova vrijedno je is-
taknuti činjenicu da je DIT-AGG 
Zadar i u nedavnim ratnim zbivanji-
ma bio vrlo aktivan, baš kao i prije 
toga kada je tri puta nagrađen diplo-
mom kao najbolje društvo u Hrvats-
kom savezu građevinskih inženjera. 
Osim toga za doprinos izradi doku-
mentacije o potresnim zonama Zadra, 
Društvo je nagrađeno i Nagradom 
grada Zadra te Grbom grada Zadra. 

Osim kolektivnih nagrada i prizna-
nja, mnogi su članovi Društva dobili 
i društvena priznanja te priznanja 
HSGI-a za zaslužne članove. Tako 
je 1978. za proglašeno 8., 1986. 6, a 
1991. 14 zaslužnih članova, a priz-
nanja su dobili za stalne aktivnosti i 
volonterski rad. Neki su od njih za 
rad u izbornim tijelima Saveza i re-
dakciji časopisa Građevinar te napi-
se u medijima o radu Društva dobili 
i priznanja kao počasni članovi HSGI-
a. Tako su 1991. počasnim članovi-
ma proglašeni: Josip Budak, dipl. 

ing. arh., Ante Grašo, dipl. ing. građ., 
Vladimir Macan, dipl. ing. građ., 
Pavao Mendeš, viši arh. teh., Franko 
Kanjer, dipl. ing. građ., Boris Petra-
vić, dipl. ing. građ. i Eduard Cvečić, 
ing. građ. Valja istaknuti i posebno 
priznanje koje je HSGI 2001. dodije-
lio članu Društva, devedesetogodiš-
njem, a sada pokojnom, Vjekoslavu 
Biliću, dipl. ing. geod., za izvanred-
ne zasluge u razvitku geodetske služ-
be u Zadru  

Članovi DIT-AGG Zadar žele i ubu-
duće biti među najaktivnijim društ-
vima u HSGI-u, ponosni su na svoj 
dosadašnji rad i žele da ih u tome 
slijede i mlađi članovi, posebno oni 
uključeni u rad izbornih tijela. 

Pavao Mendeš, viši arh. teh 

 

SJEDNICA 
PREDSJEDNIŠTVA HSGI-a 

Deveta sjednica Predsjedništva HSGI-a 
održana je 17. prosinca 2002. u Zag-
rebu. Sjednicu je vodio predsjednik 
Dragutin Mihelčić, dipl. ing. građ. 

Nakon usvajanja zapisnika govorilo 
se o pripremama za Sabor hrvatskih 
graditelja, a izvjestitelj je bio prof. 
dr. sc. Veselin Simović. Izvijestio je 
da su održane dvije sjednice Izvrš-
noga organizacijskog odbora, a dogo-
voren je i sadržaj 1. obavijesti koja 
će se slati u siječnju 2003. Održan je 
sastanak s predstavnicima agencije 
Atlas i dogovoreno da će ta agencija 
obavljati sve pripremne i administra-
tivne poslove u organizaciji Sabora. 
Očekuje se skoro potpisivanje ugo-
vora usklađenog s primjedbama 
iznesenim na zajedničkom sastanku. 
Izvršni je organizacijski odbor odlu-
čio predložiti Predsjedništvu da se 
za mjesto održavanja Sabora 2004. 
godine odabere Cavtat i hotel Croatia 
jer ostale ponude ne odgovaraju zah-
tjevima. Nedavno je upućeno pismo 
Stjepanu Mesiću, predsjedniku Re-
publike Hrvatske, s molbom da se 
prihvati pokroviteljstva Sabora i 

očekuje se njegov pristanak. Na kra-
ju ove točke Predsjedništvo je jedno-
glasno prihvatilo prijedloge Izvršno-
ga organizacijskog odbora. 

Slijedila je rasprava o financijskim 
aktivnostima i troškovima HSGI-a u 
2002. Izvješće s podacima do dana 
održavanja sjednice podnio je prof. 
dr. sc. Veselin Simović. Ukupni su 
prihodi od pretplata za časopis, og-
lasa (s uključenim suizdavačkim 
doprinosima i dotacijama), prodaje 
knjiga, dotacije Ministarstva zna-
nosti i tehnologije, podmirenih sta-
rih dugova Viadukta, stručnih ispita, 
pozajmice IGH i prebačenog iznosa 
iz prošle godine 2.279.249 kuna. Oče-
kuje se povećanje za otprilike 250.000 
kuna do kraja godine (za podmirenje 
dugovanja), a pozajmica IGH odno-
si se na dio troškova za knjigu Opći 
tehnički uvjeti za radove na cestama 
koju bi trebali platiti Hrvatske ceste 
i Hrvatske autoceste. Rashodi su 
ukupno 2.118.134 kune, a najveća 
svota (1,09 milijuna) odnosi na tis-
kanje časopisa i drugih izdanja. Nisu 
uključeni troškovi za 5 ovogodišnjih 
brojeva časopisa od kojih neki nisu 
još tiskani, ali su uključeni za 4 bro-
ja iz prošle godine za što je bilo i 
ostavljeno 300.000 kuna iz prošle 
godine. Očekuje se da će financijsko 
poslovanje u 2002. godini biti pozi-
tivno.  

U raspravi je pohvaljeno dobro finan-
cijsko poslovanje, a zatim je slijedilo 
razmatranje potpisivanja ugovora za 
uređenje prostorija od 100 četvornih 
metara površine u potkrovlju zgrade 
HIS-a koja bi se preuzele za trajnu 
ušprabu. Cijena je 320.000 kuna, a 
svotu treba platiti u tri obroka do 
kraja lipnja 2003. HSGI je zajedno 
sa strukovnim udruženjima zaintere-
siran za dobivanje što više prostora 
u potkrovlju zgrade. Sugerirano je 
da se pokuša ishoditi pozajmica od 
Razreda inženjera građevinarstva 
Hrvatske komore arhitekata i inže-
njera u graditeljstvu kako bi se pod-
mirile obveze prema HIS-u. Potpisi-
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vanje ugovora Predsjedništvo je jed-
noglasno podržalo. 

Zvonimir Lisac, kao predstavnik 
strukovnih udruženja u Predsjedniš-
tvu, podnio je izvješće o njihovu ra-
du. Ujedno je napomenuo da prema 
informacijama iz Hrvatskoga inženjer-
skog saveza tri strukovna društva 
(Hrvatska udruga za mehaniku tla i 
geotehničko inženjerstvo, Hrvatsko 

društvo za mehaniku stijena i podzem-
ne radove te Hrvatsko društvo kon-
struktora) nisu članice HSGI-a već 
izravno HIS-a. Zaključeno je da tre-
ba ispitati mogućnosti istodobnog 
članstva u te dvije stručne organiza-
cije. 

Na kraju je o upravo održanoj Izbor-
noj skupštini DIT-AGG Zadar govo-
rio Ante Grašo, a Rodoljub Lalić je 

izvijestio kako će s Linom Fučićem 
iz Ministarstva zaštite okoliša i pros-
tornog uređenja nastaviti suradnju 
vezanu uz donošenje novih zakona i 
propisa. To je ujedno prilika da se 
temeljna društva brže upoznaju s 
novim prijedlozima te da na njih 
članstvo može brže i djelotvornije 
reagirati. 

B. N. 

 


